
 
 
 
 
 
 
 
 

 

Folketingets Udvalg for Landdistrikter og Øer 

Folketingets Udvalg for Landdistrikter og Øer har d. 04.03.2015 stillet følgende 

spørgsmål nr. 119 (alm. del) til økonomi- og indenrigsministeren, som hermed besva-

res. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Morten Marinus (DF). 

Spørgsmål nr. 119: 

”Mener ministeren ikke, at det vil være på sin plads, at overfarten med Næssundfær-

gen overlever med regeringshjælp evt. via vækstpakken? 

Vil ministeren tage initiativ til, at der nu handles fra regeringsside i denne sag?” 

Svar: 

Næssundfærgen er en kommunal færgerute. Det er således en lokal beslutning, hvor-

dan besejlingen af ruten skal varetages. I dette tilfælde, hvor der er tale om en brofast 

ø, er det også en lokal beslutning, om der skal være en færgerute. 

 

Jeg mener grundlæggende, at det er et godt princip, at det er kommunerne selv, der 

beslutter, hvordan der skal prioriteres med hensyn til færgerne. Jeg vil derfor ikke 

blande mig i en lokal beslutning vedrørende Næssundfærgen. 

 

For god ordens skyld kan jeg tilføje, at de midler, der blev afsat i Vækstpakken fra juni 

2014 til lavere takster til godstransport til og fra øerne er møntet på færgeruterne til de 

små øer samt Læsø, Samsø, Ærø og Bornholm. Brofaste øer som Mors er således 

ikke omfattet. 
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